

IN THE MATTER of Paul Head;

AND IN THE MATTER OF a decision of the Commissioner of the Ontario Provincial Police made on or about the 9th day of March, 1978;

AND IN THE MATTER of *The Judicial Review Procedure Act*, S.O. 1971, Chapter 48;

Between

Paul Head *Appellant*;

and

H. H. Graham, Commissioner of the Ontario Provincial Police Force and the Ontario Provincial Police Force *Respondents*.

File No.: 16913.

1985: April 29; 1985: May 9.

Present: Dickson C.J. and Beetz, McIntyre, Chouinard, Lamer, Le Dain and La Forest JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR ONTARIO

Judicial review — Police officer resigning after lengthy interrogation and threats to prosecute — Resignation effective — No basis for judicial review.

APPEAL from a judgment of the Ontario Court of Appeal (1981), 127 D.L.R. (3d) 366, 40 O.R. (2d) 84, setting aside a judgment of the Divisional Court (1980), 109 D.L.R. (3d) 507, 28 O.R. (2d) 128, granting an application for a declaration of invalidity of a police officer's resignation. Appeal dismissed.

Paul Osier, for the appellant.

Dennis W. Brown, Q.C., for the respondents.

The following is the judgment delivered by

THE COURT—We find on the facts that there was, up to the time of acceptance of the resignation of Constable Head by the Commissioner of the Ontario Provincial Police on March 7, 1978, a true and continuing intent on the part of Constable Head to resign. There was therefore no exercise of a statutory power of decision giving rise to judicial

DANS L'AFFAIRE de Paul Head;

ET DANS L'AFFAIRE d'une décision du commissaire de la Sûreté de l'Ontario rendue le 9 mars 1978 ou vers cette date;

ET DANS L'AFFAIRE de *The Judicial Review Procedure Act*, S.O. 1971, chapitre 48;

b Entre

Paul Head *Appelant*;

et

c **H. H. Graham, commissaire de la Sûreté de l'Ontario et la Sûreté de l'Ontario** *Intimés*.

d N° du greffe: 16913.

1985: 29 avril; 1985: 9 mai.

Présents: Le juge en chef Dickson et les juges Beetz, McIntyre, Chouinard, Lamer, Le Dain et La Forest.

e **EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE L'ONTARIO**

f *Contrôle judiciaire — Démission d'un policier suite à un long interrogatoire et à des menaces de poursuites — Démission valable — Aucun motif ne justifie un contrôle judiciaire.*

g POURVOI contre un arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario (1981), 127 D.L.R. (3d) 366, 40 O.R. (2d) 84, qui a infirmé un jugement de la Cour divisionnaire (1980), 109 D.L.R. (3d) 507, 28 O.R. (2d) 128, qui avait fait droit à une demande de déclaration d'invalidité de la démission d'un policier. Pourvoi rejeté.

h *Paul Osier*, pour l'appelant.

Dennis W. Brown, c.r., pour les intimés.

Version française du jugement rendu par

i LA COUR—D'après les faits, nous concluons que, jusqu'à l'acceptation de sa démission par le commissaire de la Sûreté de l'Ontario le 7 mars 1978, le policier Head a eu véritablement et constamment l'intention de démissionner. Il n'y a donc eu aucun exercice de pouvoir décisionnel légal permettant un contrôle judiciaire. Par conséquent,

review. The appeal is accordingly dismissed with costs.

Appeal dismissed with costs.

Solicitors for the appellant: Arrell, Brown, Osier & Murray, Caledonia.

Solicitor for the respondents: Dennis W. Brown, Toronto.

le pourvoi est rejeté avec dépens.

Pourvoi rejeté avec dépens.

Procureurs de l'appellant: Arrell, Brown, Osier & Murray, Caledonia.

Procureur des intimés: Dennis W. Brown, Toronto.